



Regionens årsmøte ble i år avholdt på Gol. Av 
vedtak som ble gjort er nok vedtaket om ny 
treårs-strategi det viktigste. Strategiplanen har 
fått navnet PULS og peker på fire 
satsingsområder i årene fremover (se høyre 
kolonne). 


«Vi planter evangeliet, nye idéer, prosjekter, 
menigheter og fellesskap», heter det under 
punktet «Plante». I vedtaket som ble gjort på 
årsmøte, og som regionstyret nå vil følge opp 
med en egen handlingsplan, står det videre at 
vi vil være med å plante flere menigheter og 
lokale fellesskap. Vi ser også at Galleri 
Normisjons-butikkene er gode møteplasser, og 
vi vil derfor ha fokus på å opprette flere 
butikker i vår region. Det internasjonale 
arbeidet er også et viktig satsingsområde, og 
om dette står det blant annet: «Vi vil utvikle og 
gjennomføre arrangementer og møteformer 
som setter fokus på internasjonal misjon.» 


Vi er en region med stort mangfold og mange 
ulike fellesskap. Vi har blant annet menigheter, 
tradisjonelle foreninger, gågrupper, 
gjenbruksbutikker, bibelgrupper, bønnegrupper, 
formiddagsmøter, misjonsgrupper, husgrupper 
og kor. Dette mangfoldet er en styrke for 
regionen, og gjør at vi fremdeles har 
Normisjons-fellesskap såpass mange steder 
rundt om i regionen. Det er ikke gitt at det vil 
være slik i fremtiden, 
derfor legger 
strategiplanen opp til 
at vi skal plante nye 
fellesskap og utvikle 
både eksisterende og 
nye fellesskap. I 
strategiplanen heter 
det: «Vi henter lærdom, 
hjelp, erfaringer og 
inspirasjon fra andre 
fellesskap gjennom å 
være «tett på» det 
lokale arbeidet og 
jobbe sammen med 

lokale fellesskap; styrer og ressurspersoner.» 


Det siste året har vi i vår region opplevd vekst i 
flere lokale fellesskap. Norkirken Sandefjord, en 
av våre tre menigheter, har hatt en betydelig 
vekst. Fevang Normisjon, en av våre 
tradisjonelle foreninger, startet opp med 
vaffelkafé for et drøyt år siden. Ikke bare har 
det vært mange som har benyttet seg av dette 
tilbudet, det har også vært langt flere på de 
tradisjonelle møtene. I flere år har Hemsedal 
Normisjon samarbeidet med den lokale 
menigheten i bygda om «Åpent hus». Dette har 
samlet alle generasjoner til undervisning, 
lovsang, godt undervisningstilbud for barna og 
bordfellesskap. Mange av samlingene har 
samlet godt over 100 personer. Det er ikke 
verst i en bygd med litt over 4000 innbyggere. 


Kan vi lære av hverandre? Hente inspirasjon fra 
hverandre? Javisst! 


Strategiplanen «PULS» legger ikke skjul på at 
arbeidet fremover vil bli krevende. Også i vår 
region ser vi at flere tradisjonelle foreninger står 
i fare for å legge ned arbeidet de nærmeste 
årene. Men, vi ser også at det er mulig å snu en 
negativ trend. Det er med den motivasjonen vi 
går i gang med arbeidet som er vedtatt i 
strategiplanen «PULS». 


Svein-Tony Gårdsø 
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PULSERENDE FELLESSKAP

Vi PLANTER evangeliet, nye 
ideer, prosjekter, 

menigheter og fellesskap. 

Rundt 60 personer samlet til Medarbeiderfest i forlengelsen av 
årsmøte på Gol. 

Vi UTVIKLER etablerte 
fellesskap, tilbud, 
programmer og 

organisasjonsformer.  

Vi lar oss LEDE av Gud, og 
trener og inspirerer 

mennesker til å lede seg 
selv og andre. 

Vi SAMMENKOBLER 
visjoner, mål, avdelinger, 

enheter, behov og 
ressurser. 



SOMMERSTENGT 
I forbindelse med ferieavvikling vil 

regionkontoret være sommerstengt fra 
12. juli - 12. august. Det er selvsagt 

mulig å melde seg på arrangementer via 
nettsiden til regionen. 


På Strand er det også ferieavvikling, 
men e-post besvares. 

Normisjon - Acta - Strand 
Regionleder 

Svein-Tony Gårdsø

Tlf.: 953 36 440


E-post: svein.tony.gardso@normisjon.no

Administrasjonsleder 

Gunn-Marit Eriksrød Selle

Tlf.: 928 40 659


E-post: gunn.marit.selle@normisjon.no

Actaleder 

Stein Joar Myrvang

Tlf.: 995 00 047


E-post: stein.joar.myrvang@normisjon.no

Daglig leder på Strand 

Ruben Heitmann

Tlf.: 472 70 877


E-post: ruben.heitmann@normisjon.no

Kjøkkenleder på Strand 

Sara Grebäck

Tlf.: 918 90 471


E-post: saragreback@normisjon.no

Vaktmesterassistent på Strand 

Jim Henriksen

Styreleder, regionstyret 

Ole Jørgen Storli

Tlf.: 958 25 492


E-post: plantevernbua@online.no

Post - og besøksadresse: 

Østerøyveien 233 - 3237 Sandefjord

Regionkontorets åpningstider: 

Mandag - torsdag kl.09 - 15

Tlf.: 406 03 097

Kontonummer: 
3000 14 71550


Vipps, gaver regionen: 
11413


Vipps, gaver Strand: 
127249


Nettsider: 
normisjon.no/vebu


acta.no/vebu

strand-sandefjord.no


Organisasjonsnummer: 
979 189 877


«Det forekommer meg derfor klokest …» 
	 På slutten av 1925 avholdt de fire første misjonærene i Ngaoundéré i Nord-
Kamerun sin første misjonskonferanse. Johannes Thrana, en av de fire 
pionermisjonærene, ble valgt til sekretær. Han skrev hjem til hovedstyret i NMS: «Det 
forekommer meg derfor klokest at vi foreløpig bygger vår kirke bare til 4-500 sitteplasser.» 
«Det forekommer meg derfor klokest …» 


	 Det var ingen kristne i dette området i 1925.

	 

	 I 1934 sto kirken ferdig, da var det sju døpte i Ngaoundéré. «Det forekommer 
meg derfor klokest …» En kirke med 4-500 sitteplasser og sju døpte.

	 

	 I 1957 står Johannes Thrana på talerstolen i den sammen kirken han hadde vært 
med å bygge 23 år tidligere. Han er den siste av de fire pionermisjonærene som skal 
avslutte sin tjeneste i Ngaoundéré. Det er ikke en fullsatt kirke, men han ser utover en 
forsamling langt større enn ved innvielsen i 1934. Prekenteksten har han valgt med omhu: 
«Hva skal vi sammenligne Guds rike med? Hvilken lignelse skal vi bruke? Det er som et 
sennepsfrø. Når det blir sådd, er det mindre enn noen annet frø på jorden, men når det er 
sådd, vokser det opp og blir større enn alle hagevekster og får så store greiner at 
himmelens fugler kan bygge rede i skyggen av det.» For Johannes Thrana var den 
forsamlingen han så utover et synlig tegn på hvordan sennepskornet hadde spirekraft. 


	 I 1961 kom Bjørn Bue, senere biskop i Stavanger, ut som misjonær i Kamerun. 
Hans første gudstjeneste i Kamerun opplevde han  i den samme kirken som Johannes 
Thrana hadde vært med å bygge. Kirken var stuvende full og de hadde begynt både med 
to og tre gudstjenester hver søndag for ulike språkgrupper. Denne kirken ble snart for liten 
og i 1964 sto nok en kirke ferdig. Denne hadde plass til 700 personer. Alt fra starten av 
hadde de tre gudstjenester hver søndag i denne kirken.


	 «Det forekommer meg derfor klokest at vi foreløpig bygger vår kirke bare til 
4-500 sitteplasser» skrev Johannes Thrana i 1925.


	For noen uker siden gjennomførte vi 
vandringen «GOFORIT - tur med 
tru», der vi i år fokuserte på 
misjonærhistorier fra Vestfold. 
Dette har for min egen del blitt mer 
enn bare historier om spennende 
og krevende reiser, 
språkutfordringer, forfølgelse, 
diakonale prosjekter og 
menighetsplanting. Det har blitt 
historier om kall til å ta i mot Jesus 
og kall til å reise ut. Men mer enn 
noe annet - det har blitt en 

påminnelse om at Gud er så mye 
større enn det jeg kan fatte og begripe. 


	 « Det er som et sennepsfrø… når det er sådd, vokser det opp og blir større enn 
alle hagevekster, og får så store greiner at himmelens fugler kan bygge rede i skyggen av 
det.»


	 I dag teller den lutherske kirken i Kamerun mer enn 400.000 medlemmer.


Svein-Tony Gårdsø 

	 


Kirken i Ngaoundéré som sto ferdig i 1964. 

Andakten 
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SOMMERMØTER PÅ STRAND 
SØNDAG 7. JULI 

Østerøyveien 233 - Sandefjord 

Kl.11.00:	 Sommermøte 
Tale ved Liv Eriksrød


	 	 Sang og musikk ved

	 	 Hallvard Alstad og Olav Soltun


Kl.13-15.30:	 Søndagsbuffet 
Ta søndagsmiddagen 


	 	 på Strand. 

Kl.15.15: Samling på turstien 
En ny tursti har den siste 	 	

	 	 måneden blitt opparbeidet på 	
	 	 Strand. Bli med på den første 	
	 	 samlingen på dette området.


Kl.16.00:	 Sommermøte 
Tale ved Martha Irene Eriksrød


	 	 Sang og musikk ved

	 	 Hallvard Alstad og Olav Soltun

SOMMERMØTE I TJODALYNG 
LØVE BEDEHUS - 14. JULI  

Sandtraåsen 1 - Tjodalyng 

Kl.15.30:	 Åpning av kunstutstilling

	 	 En del av Preben Colstrups 	
	 	 bilder utstilles på bedehuset. 	
	 	 Bilder til salgs.


Kl.16.00:	 Salg av middag / grillmat 
Ta gjerne med 	 	 	

	 	 campingstolen. Hvis fint vær blir 	
	 	 det middag i bedehushagen.


Kl.17.00:	 Sommermøte med kåseri.

	 	 «Settepoteter.»

	 	 Tema er hentet fra Colstrups 	
	 	 siste bok ved samme navn. Her 	
	 	 forteller han familiens historie. 	
	 	 Om hvalfangst, krig, tap og en 	
	 	 farmors tro som var klippefast 	
	 	 gjennom mange prøvelser.

	 	 Et kåseri med humor, alvor, 	
	 	 spenning og om tro. Tro som 	
	 	 bærer.

KYSTSTI 
- en ny perle på Strand 

Torbjørn Aurlien, en av våre engasjerte 
frivillige på Strand, har gjennom mange 
år sett for seg at det burde gå en en 
turvei langs sjøveien på Strand. I 
arbeidet med reguleringsplanen som ble 
vedtatt i 2018, ble en slik turvei lagt inn i 
planen. I 2023 var vi så heldige at vi fikk 
en gave på 200.000 kroner fra 
Sparebank 1 BV stiftelsen til nettopp 
opparbeidelsen av denne turveien. 


Den nordre delen av denne turveien 
krever mest arbeid og inngrep i naturen. 
Nord for brygga på Strand har det vært 
mange store steiner, mye kratt og gamle 
røtter. Det var naturlig å opparbeide 
denne delen først. Werner Johansen, 
med god hjelp av Per Gunnar Gærne, har 
de siste ukene stått på med 
gravemaskiner og traktor og fått frem 
noen nye perler i dette området. 


Med et knapt budsjett har de klart å lage 
steinmurer, trapper og stier. De har fått 
frem fine plasser langs fjellet og laget en 
turvei som vil glede både allmenheten og 
gjestene på Strand. I løpet av noen få 
uker får vi også på plass flere benker der 
man kan sitte å nyte utsikten. 


Under sommermøtene på Strand 7. juli 
kan du få en sjanse til å se, og ta i bruk, 
dette flotte området.


Preben Colstrup 

har sine røtter i 

Larvik, der han ble 
født i 1947. Han er 
predikant, maler og 

forfatter. Sin 
yrkeskarriere 

avsluttet han som 
informasjonssjef i 

NSB.



Åpning av hyttene 
15. mai var en merkedag i Strands 
historie. Da var det offisiell åpning av tre 
totalrenoverte overnattingshytter. Siden 
oktober i fjor og helt frem til åpnings-
dagen (og noen dager etterpå) har 
hyttene blitt jobbet med. En enorm 
innsats er lagt ned i løpet av vinteren for 
å nå målet om åpning på vårparten. Stor 
takk til prosjektleder Gunnar Gundersen 
og Proffavdelingen hos Gjennestad Drift 
som har holdt i dette underveis. Tusen 
takk også til de mange som har stilt opp 
på dugnad. Allerede 23. april måtte de to 
første hyttene stå klare for å ta i mot 
Viken folkehøgskole som da kom med en 
stor gruppe. Det klarte vi å få til.


Den offisielle åpningsdagen besto av 
familiemiddag for alle generasjoners der 
ca 100 mennesker deltok. Deretter var 
det snorklipping og åpning av hyttene 
med mulighet for å ta hyttene i nærmere 
øyesyn. Torbjørn Flaaten og Olav 
Skilbred sto for åpningen. De 
representerer begge en viktig historie 
rundt hyttene. Torbjørn som har stelt og 
vedlikeholdt de gamle hyttene fra 1967 
og Olav som representerer generasjonen 
som skal overta og drive leirstedet i 
minst 50 år til. Daglig leder spøkte med 
at det nå var en tung bør som var lagt på 
Olavs skuldre. 


Videre var det møte i festsalen der 
ungdomskoret SingIN fra Norkirken 
Sandefjord deltok. Underveis var det 
visjonsforedrag og andakt av daglig 
leder. Det ble også rom for lek, moro og 
allsang. Det kom inn over 40 000 kroner i 
kollekt på møte. 


Takk til alle som var med på 
åpningsdagen. Vi håper og tror at de nye 
hyttene vil bli til velsignelse for Strand de 
neste to generasjonene.


Hva skjer nå med hytte 1 og 
dusjbygget? 
Her var planen opprinnelig å rive hytte 1 
og utvide dusjbygget med ny møtesal. 
Den planen er forlatt da det vil bli 
uforholdsmessig dyrt å bygge nytt. Det er 
rett og slett usikkert om investerings-
kostnadene svarer seg i forhold til 
inntjeningsmulighetene bygget vil gi.


Regionstyret har foreløpig ikke gjort 
vedtak om veien videre for dusjbygget og 
hytte 1. Per nå finnes det ikke økonomi 
for å kunne gjøre noe med dette. En 
mulig idé på sikt kan være å bygge 
dusjbygget om til overnattingshytte med 
fire soverom, alle med eget bad. Bygget 
er fra 1990 og er godt isolert med bra tak 
og vegger . Brannvarsling og fiber er 
allerede på plass i bygget. En ombygging 
vil likevel medføre at bygget får nye 
vinduer, kledning og fasade.


Hytte 1 kan renoveres som hytte 2, 3 og 
4, men denne hytta vil kreve vesentlig 

mer investering enn dusjbygget. Strand 
trenger sårt mer lagerplass for 
aktivitetsutstyr for Acta og leirdeltakere. 
En mulig plan kan være å renovere 
bygget utvendig. Det vil si å skifte 
kledning, vinduer og tak i samme stil som 
de øvrige hyttene, men å bruke bygget 
som lager innvending. Man kan evt på et 
senere tidspunkt bygge om hytta til 
overnatting hvis det er ønske eller behov 
for dette. 


Hytte 5 
I vinter ble det klart hva renovering av 
hyttene ville koste. I samtaler med 
staben gjorde regionstyret vedtak om å 
gjøre hytte 5 om til møterom. Langt på 
vei vil det imøtekomme mange av de 
ønskene vi hadde for nytt møterom ved 
dusjbygget. Hytte 5 ligger fantastisk til 
ved vannet og når bygget er ferdig, får 
man en flott utsikt over Mefjorden. 
Rommet blir på 55 kvm og får 
kjøkkenkrok, toalett og utgang mot 
sjøen. Det blir plass til 24 personer rundt 
bordene i møterommet. Dette vil gi oss et 
godt møterom for mindre grupper, f.eks. 
Actalag, Alfakurs med mer. Går alt etter 
planen vil hytte 5 stå klar i månedskiftet 
august/ september, samtidig som 
Norkirken Sandefjord har sin 
menighetsweekend. Møterommet vil da 
tas i bruk som samlingssted for 
ungdommene denne helga. Hytte 5 giør 
oss mer fleksible som leirsted og gjør at 
vi i større grad utnytter ledig 
sengekapasitet i hyttene. 

NYTT FRA STRAND

EN MERKEDAG I STRANDS HISTORIE

Torbjørn Flaaten og Olav Skilbred sto 
for snorklippingen.

Daglig leder på Strand, Ruben Heitmann, ønsker velkommen til offisiell åpning av hyttene.



Vi inviterer til en spennende dag i 
Porsgrunn og Skien 23. september. Det 
går buss fra Drammen (Norkirken) 
kl.8.00, denne stopper så på Aulerød, 
Sandefjord (Norkirken) og Bommestad 
før vi ankommer Porsgrunn. 


Vi starter med guidet omvisning på 
Porsgrund porselensmuseum. I 1887 
ble det første porselenet brent på 
Porsgrunds Porselænsfabrik, og det 
brennes fortsatt. Vi får en guidet tur 
gjennom museet og får se utviklingen 
av porselenet fra den første brenningen 
til dagens stråmønster - som fortsatt 
males og brennes i Porsgrunn. Via 1000 
gjenstander og digitale installasjoner 

blir vi kjent med fabrikkens over 130 år 
lange historie og produksjon. 
Omvisningen omfatter også besøk i 
fabrikken. Det blir også muligheter for å 
handle i fabrikkutsalget. 


Etter besøket på Porselensfabrikken, 
går turen videre til Skien og Hauges 
Minde. Her får vi servert en deilig lunsj 
før Mari Maurstad inntar scenen. 


I Henrik Ibsens berømte skuespill om 
Peer Gynt møter hovedpersonen et 
knippe kvinner som hver på sin måte 
konfronterer ham med ulike sider av 
ham selv. Mari Maurstad gir sine 
tolkninger av disse kvinneskikkelsene. 

I tillegg til Maris verbale betraktninger, 
blir det musikk av trioen Kvalbein - Moe 
- Haugen. De spiller henholdsvis cello, 
kontrabass, sang og gitar. Peer kaller 
seg selv «en verdensborger av gemytt», 
og ved å velge internasjonal musikk, 
med vekt på noe som fjernt som Sør-
Amerika, håper troen å fremheve det 
allmenn-menneskelige i teksten og 
persongalleriet. 


Vi får med oss kaffe og kake før ferden 
går til Porsgrunn og et besøk i 
«Porselenskirken» - Østre Porsgrunn 
kirke, før vi setter kursen hjemover. 


Det er allerede en del påmeldte, så har 
du lyst til å være med på turen, lønner 
det seg å melde seg på raskt. Meld deg 
på via nettsiden vår eller ring kontoret 
406 03 097

Bli med på busstur til Telemark!

NY BÅT 
En mer praktisk og brukervennlig båt har stått 
på ønskelisten til Strand lenge. Strand har 
stadig flere gjester og mange er ikke vant til 
kano og aktiviteter på sjøen. Sikkerheten og 
tilstedeværelsen på sjøen med båt er derfor 
viktig. Det har også vært en ønske fra Acta å 
kunne ha mer vannaktivitet og lettere 
transport av folk og utstyr under leirene ut til 
holmene. 


Denne våren fikk Strand 250.000 kroner fra 
Sparebank 1 BV Siftelsen til ny båt! Det var 
en stor glede å kunne bestille ny båt til 
leirstedet, takket være den store gaven fra 
Sparebankstiftelsen. Nå har vi fått en båt som 
vi vil ha glede av i mange år fremover. 

NYTT FRA STRAND

Mari Maurstad med sine tolkninger 
av Peer Gynts kvinner.



Kan det komme noe godt fra Vestfold? 

Det var Rolf Ekenes som stilte spørsmålet under sin preken 
på friluftsgudstjenesten på Verdens Ende, gudstjenesten 
som markerte avslutningen på GOFORIT - tur med tru. 


Spørsmålet «lånte» han fra Johannes 1, 46 der Natanael 
spør om det kan komme noe godt fra Nasaret. Rolf kom 
med samme oppfordring som det Filip gjorde da han 
besvarte Natanaels spørsmål; «KOM OG SE!»


Vestfold har sendt ut mer enn 340 misjonærer, fortsatte Rolf, 
og tok frem historier om flere av dem. Om kall, trofasthet og 
tjeneste. Vi har noe å lære av dem. Deres historier forteller 
også om hvordan Gud virker i vår tid.


GOFORIT - tur med tru gjennom Vestfold ble 10 dager med 
fellesskap og inspirerende, lærerike og gode møter. I alt var 
det 16 små og store arrangementer underveis. Totalt deltok 
nærmere 1100 på én eller flere av disse samlingene. En av 
de som var med på flere dagsetapper og på mange 
samlinger skrev i etterkant dette: «Jeg for min del har hatt 
en festuke.»


Takk til alle som var med å gå, deltok på møter og som, ikke 
minst, la til rette for overnatting, bespisning og samlinger. 
Takk til sangere og talere. Takk til politikere som stilte opp 
underveis og bidro med flotte hilsener. Takk til 
enkeltpersoner som stilte med mat underveis, inviterte til 
frokost eller stilte overnattingsrom til disposisjon. 


GOFORIT - tur med tru var et samarbeid med mange. Det er 
mange menigheter, foreninger og historielag som skal ha en 
stor takk! Det samme skal Gjennestad vgs, Gjennestad 
Hageland, Gjennestad barnehage og Larvik bibliotek ha. 


På denne og neste side får dere en liten billedkavalkade fra 
10 innholdsrike og inspirerende dager. 


Rett før avmarsj. Samling på Helgeroa bedehus. Andakt ved 
synodeleder i Frikirken, Jarle Skullerud.

Prost i Larvik, Sølvi Lewin. Selv 
tidligere misjonær.

Vandring gjennom Larviks gater. 

Over 90 personer var med å gå én, flere eller alle de 10 dagsetappene. 
Yngste var 10 år, den eldste var 93 år!

Ved Nesjarmonumentet i Helgeroa i Larvik. 
Startskuddet for GOFORIT gikk her.



Flere syklet etappene. To av syklistene 
fullførte alle 10 etapper.

Aldri har denne gjengen blitt servert så 
store pizzaer. 

Samarbeid med historielag og bibliotek. 
Her fra samling med Tjølling Historielag. 

Et feil veivalg ved Kodal kirke førte oss inn på ukjente steder. Litt lenger tur ble det, men alle 
var enige om at dette ble en uforglemmelig dagsetappe. 

Signe Lyngroth (til venstre) hilser på 
stortingsrepr. Kathrine Kleveland.

Det kom litt regn noen av dagene, men ikke mer enn at humøret 
holdt seg på topp. Et buss-skur like i nærheten reddet oss rett etter 

at dette bildet ble tatt.

En av mange møter og samlinger underveis. Her fra Quizkveld på 
Speiderhuset i Holmestrand.

Vi nærmer oss målet. Her går vi over Vrengen bro og tar fatt på de 
siste få kilometerne mot Verdens Ende. 

Målet er nådd! Mer enn 50 var 
med å gå de siste kilometerne 

til Verdens Ende.  
Seks personer fullførte  

alle 10 etapper.

I samarbeid med Tjøme 
menighet, avsluttet vi med 

friluftsgudstjeneste på 
Verdens Ende. Rolf Ekenes 

holdt prekenen. 



Innviet 9. juni 1984, 31 år i Hurdal, 9 år i Trondheim, 1780 studenter, 
Friskoleprisen i 2021, nye lokaler 2022 og solide studenttall i 2023. 

Egen skole 
Da GUS ble innviet i 1984 hadde Santalmisjonen ca 150 misjonærer, og var inne i 
en periode med vekst. Ønske om å utdanne egne misjonærer hadde vært diskutert 
flere ganger, men det ble generalsekretær Gunnleik Seierstad som på nyåret 1980 
«satte navn» på drømmen. «I mitt stille sinn har jeg begynt å kalle vårt kommende 
utdanningssenter for Gå Ut Senteret», skrev han i Santalmisjonens hovedorgan 
«Santalen», kort tid etter at han i 1980 hadde overtatt som generalsekretær. 


Generalforsamlingen på Hamar i 1981 vedtok å bygge i Hurdal. Kretssekretær 
Martin Halleraker i Bergen ledet en vellykket innsamling. Hjemmesekretær Asbjørn 
Torvik ble en drivende kraft i byggekomitéen der folkehøyskolemannen Johannes 
O. Bondevik var formann.


31 år i Hurdal 
GUS etablerte seg gjennom de første 20 årene som Santalmisjonens senter for 
misjonærutdannelse og som organisasjonens møteplass. 


Fra årstusenskiftet fram mot skolens 30-årsjubileum i 2014 ble det tydelig at 
behovet for å utdanne egne misjonærer ble mindre i Norge som i hele Vest-
Europa. GUS utviklet andre linjetilbud, men det viste seg utfordrende å drive en 
såpass liten skole. 


Etter en grundig utredning gjorde Landsstyret høsten 2014 vedtak om å flytte GUS 
til Trondheim fra skoleåret 2015. Eierskapet ble delt med 60 % til Salem menighet, 
og 40 % til Landsstyret. Det har vist seg å bli et lykkelig vedtak. GUS har i løpet av 
9 år slått nye røtter, nå i en storby med et stort, kristent studentmiljø. 


Eiendommen i Hurdal ble i 2022 solgt for 16, 5 millioner kroner. Utbyttet fra salget 
benyttes til å utvikle Santalkirkens senter i Benagaria i India og til å forvalte 
Santalmisjonens historiske arkiv. 


GUS i Trondheim 
GUS fikk en mellomlanding i 7 år på Berg Prestegård før flytting til Salemhuset i 
2022. Studentpastor Ørjan Tinnen i Salem menighet overtok som rektor i 2015, og 
sammen med skolens styre, stab og Salem menighet la Tinnen grunnlaget for 
solid videre drift av GUS. I Salemhuset har GUS fått tjenlige lokaler, og har i tillegg 
glede av synergier fra alt som skjer i Norkirken og i Normisjon region Trøndelag. 
Byggeprosjektet for menighet og skole i Salemhuset kostet ca 70 millioner kroner. 


Kurstilbudene etter flyttingen har fortsatt en tydelig internasjonal misjonsprofil. 
GUS samarbeider også med NLA Høgskolen, slik at studentene kan ta 

studiepoeng i enkelte 
emner. Nå ved 
markeringen av skolens 
40-årsjubileum ser vi at 
Normisjon fortsatt har 
alle muligheter til å 
utvikle missiologisk 
kompetanse og utruste 
studentene til tjeneste i 
Guds rike, ute og 
hjemme.


Tore Seierstad 
GUS-venn  

og tidligere styreleder 

GÅ UT SENTERET 40 ÅR Regionstyret 
Etter valget på årsmøte på 
Gol fikk regionstyret 
følgende sammensetning:

Leder Ole Jørgen Storli 
(Sande), Øystein Kilde (Ål), 
Endre Engvik (Tønsberg), 
Ludvig Munkejord (Gol), 

Mary Anette Skaaheim 
(Kongsberg) og Isak Corneliussen (p.t.Oslo). 
1.varamedlem: Olav Moskvil (Våle), 2. 
varamedlem: Torfinn Slåtto (Ål). Kari Stornes 
(Tønsberg) er Actas repr. i styret. Gunn-Marit 
Eriksrød Selle er de ansattes repr. i styret.


Ny innsamlingsrekord 
I slutten av april hadde elevene ved Danvik 
folkehøgskole 24 timer lang direkte-sending 
på You Tube, der målet var å samle inn penger 
til yrkesskolen Lahanti Institute of Multiple 
Skills (LIMS). Skolen som ligger i Dumka i 
India, støttes blant annet av Acta nasjonalt. 
Skolen gir ungdommer en yrkesrettet 
utdanning. Gjennom aksjonen satte Danvik-
elevene ny innsamlingsrekord. 270.303 kroner 
ble samlet inn i løpet av de 24 timene. 

Tusen takk - og gratulerer med strålende 
resultat og stort engasjement.


Ny pumpestasjon på Strand 
I snart 35 år har Strand hatt ansvar for egen 
pumpestasjon og avløpsledning som har gått 
over Mefjorden og til kommunalt anlegg. Flere 
og flere hytteeiere har gjennom årene koblet 
seg til Strand sitt anlegg. Nå er dette snart 
historie.


I samarbeid med ca. 100 eiendommer har 
Strand lagt ny avløpsledning fra Strand til 
kommunalt pumpestasjon ca. 1 km unna 
leirstedet. Prosjektet har kostet 2,3 mnk, av 
dette er Strands andel 263.000 kroner. Når 
hele anlegget er ferdig og satt i drift over 
sommeren, overtar Sandefjord kommune drift 
og vedlikehold av hele anlegget. 


Takk til Kåre Sandnes som har brukt flere år 
for å få til denne avtalen med kommunen. 
Dette er veldig bra for Strand!


Fra venstre: rektor på Danvik fhs. Jorunn 
Løvoll, elevene Ida Guttormsen og Birgit 
Trintrud, som alle besøkte India sist høst.



LIV GJÆRDE TIL MINNE 
Liv Gjærde sovna stille inn den 7.juni 2024.

Ho var fødd i Hemsedal den 21.april 1958.

Liv utdanna seg til lærar, og jobba litt ulike stadet i landet. Ho 
jobba bl.a. som lagssekretær i Skolelaget i Bergen i fem år. 
Seinare flytta ho tilbake til Hemsedal. Der jobba ho ein del år 
som kyrkjeverge. Å ha Liv i den jobben sette mange pris på, 
bl.a. nye prestar som kom til bygda. Liv var omsorgsfull og 
omtenksom og sat inne med mykje kunnskap som ho delte 
villig.


I fem år var ho utsending i Aserbajdsjan for Normisjon, som der 
i landet hadde navnet NHE, Norwegian Humanitarian 
Enterprise. Ho reiste ut dit i mars i 2005. Ho lærde seg fort 
språket og jobba bl.a. på eit yrkestreningssenter for 
vanskelegstilte ungdomar der ungdomane kunne ta kurs i data, 
engelsk, teppeknyting og trearbeid. Liv var også programleder 
for NHE sitt Kulturprogram som bl.a. gav støtte til instrument til 
fattige musikere. Nokon dyktige unge musikere fekk stipend til 
høgare musikkutdanning. Ho hadde ansvar for nokon konserter 
med eit lite symfoniorkester.


Kallet fekk Liv på ei reise til Aserbajdsjan i 2003. Det var ein tur 
med Normisjon og SI reiser, med bl.a. opning av ei gamal kyrkje 
i Kich og besøk i kyrkja i Nich som enno ikkje var ferdig til å 
brukes. Det var mange kulturopplevingar og god orientering om 
NHE sine prosjekter. Ein av dei siste dagane på turen, vart ho 
oppfordra av ein av turdeltakarane til teneste i Aserbajdsjan. 
Det stemte nok med følelsene ho hadde fått for landet og 
folket.


Då Liv kom heim fra åra i Aserbajdsjan begynte ho som lærar 
for framanspråklege elevar på vaksenopplæringa på Gol. Ho 
engasjerte seg også mykje i frivillig i arbeid. Ho var bl.a. med i 
soknerådet, i Kvinnehelgkomiteen i Normisjon i Hallingdal og 
etterkvart i Ope-hus-komiteen i Hemsedal m.m.


Liv var alltid villig, imøtekomande og positiv. Ho såg den 
enkelte. Dei oppgavene ho sa ja til, dei gjorde ho fullt og heilt. 
Det var ei vi kunne rekne med og stole på!


Liv var veldig glad i bygda si, naturen, blomster, fugler og alt liv. 
Ho var veldig glad i familien sin fra den yngste til den eldste. Og 
då tvillingsyster Gro med familie og Liv kunne feire 50 års 
dagen sin samen i Aserbajdsjan i 2008, så sette Liv veldig stor 
pris på det. Dei siste åra fekk ho seg kjærest, Per Egil. Han 
betydde veldig mykje for Liv, og ekstra mykje då ho vart sjuk.


Ord fra Bibelen som Liv var glad i og som betydde mykje for 
henne var bl.a. (Hebr.13.8): Jesus Kristus er i går og i dag den 
same, ja, til evig tid. Og litt fra eit vers før: Eg svikter deg ikkje 
og går ikkje frå deg. Det var bibelvers ho tok med seg heilt til 
slutt.


Vi takker Gud for Liv Gjærde og for det ho fekk bety for mange. 
Vi lyser fred over hennes gode minne.


For Normisjon 
Gunnvor Kreken 

Svein-Tony Gårdsø 
  

	 

	 Første uka i juli er det Jazzfestival i Kongsberg. Her 
ønsker Norkirken Kongsberg å å være med. I e-post sendt ut til 
alle i menigheten skriver de dette: 


	 « Fredag og lørdag under Kongsberg Jazzfestival (uke 27) 
arrangerer vi «Bedehusjazz i Norkirken, gratis og åpent for alle. 


	 Som kirke ønsker vi å være synlige i byen, og til 
velsignelse for dem rundt oss. Disse dagene (under Jazzfestivalen i 
Kongsberg) kommer Norkirken til å være et sted hvor man kan ta 
seg en pust i bakken i rolige omgivelser, lytte til musikalske 
innslag, komme alene eller sammen med andre, få seg en matbit 
eller besøke spillerommet. »


	 Sommerstid er det mange som liker å ta småturer og 
lengre turer. Kanskje en tur til Kongsberg kunne friste under 
Jazzfestivalen? Turen kan jo kombineres med Bedehusjazz i 
Norkirken. 


Fra Normisjons strategiplan:  

Vi PLANTER evangeliet, nye ideer, 
prosjekter, menigheter og 

fellesskap. 



Jonas Gundersen Gill 
1739 - 1807


Sørlendingen som virket 10 år som 

prest i Nes i Hallingdal.


Misjonær på Grønland fra 1765 - 1773.

Ole Nestegaard den eldre 
1860 - 1938


Den første misjonæren i fra Hallingdal. 
Født i Hovet i Hallingdal.


Misjonær i Kina fra 1888 til 1900. 

Mikael Mikkelsen Johne 
1879 - 1962


Fra Kvelde i Larvik kommune.

Misjonær i Santalistan, India fra 1911 - 
1920. Stiftet i 1904 fotballklubben Ørn i 

Horten.

Peder Albert (P.A.) Bredvei 
1898 - 1978


Fra Tjølling i Larvik kommune. Misjonær 
til Kina (1919), Etiopia (1948) og Tanzania 
(1959). Skrev ikke mindre enn 47 bøker. 

Annie Skau Berntsen 
1911 - 1992

Fra Horten. 


Misjonær til Kina (1938) og til Hong Kong 
(1952) der hun bygget opp arbeidet ved 

Håpets Havn.

Guri Odden 
1890 - 1988


Fra Ål. Den første kvinnelige misjonæren 
fra Hallingdal. Reiste til Kina i 1910, 20 år 
gammel. Misjonær i Kina i 40 år før hun i 

10 år var i Japan.

God sommer! 
«Herre, jeg hørte gjetord om deg,  

jeg så, Herre, det du har gjort.  
Gjenta det i vår tid,  

gjør det kjent i vår tid.» 
Habakkuk 3, 2 

I to år nå har vi satt fokus på misjon gjennom 
misjonærhistorier, først fra Hallingdal og så fra 
Vestfold. 


Historiene har vært formidlet gjennom de to 
gåturene som de to siste årene har vært 
gjennomført, gjennom foredrag og møter, og 
gjennom karrikaturtegninger. Så langt har det blitt 
seks tegninger, tre av misjonærer knyttet til 
Hallingdal og tre med tilknytning til Vestfold.


Vedlagt dette nummeret av Siste Nytt finner du en 
av disse karrikaturtegningene. Du finner en oversikt 
over alle de seks tegningene her, og blant dem er 
også den som du har fått. 


Vi ønsker gjennom dette å ønske alle dere; lesere 
av Siste Nytt fra regionen, misjonsvenner og gode 
støttespillere  rundt om i regionen, en velsignet 
sommer. 


Takk for engasjement! 

Takk for trofasthet! 

Takk for fellesskap!


I en andaktsbok vi bruker i staben sto der forleden: 
«Vi mennesker virker himmelfallende uforberedt på 
at Gud ikke er som oss. Vi er trege til å forstå at 
Gud kan bryte med våre tilvante tanker og 
forventninger.» 


Gud har gjennom historien, og gjennom 
misjonærhistorier fra både Hallingdal og Vestfold, 
vist at han kan gjøre store ting. Det han har gjort 
før, kan han gjøre igjen. I det ligger det både 
framtid og håp.


God sommer ønskes dere alle  
fra oss i staben 

Sara, Ruben, Stein Joar, Jim, 

Gunn-Marit og Svein-Tony 



Høstdager på Hermon
25. -30. august

Vi inviterer til flotte høstdager i den norske fjellheimen.  
Det blir solid og inspirerende undervisning, god mat og godt 

fellesskap. Halvdagsturer og heldagsturer i fjellet, og tid til å ta et 
varmt bad i Hallingskarvet Fjellbad hører også med. 

Bibeltimer, turer i fjellet, kåserier, fellesskap, god mat, misjonærhistorier og 
konsert, er noe av programmet på årets høstdager til Hermon. Kurt Hjemdal 
skal ha bibelundervisningen alle dagene og Svein-Tony Gårdsø vil tre kvelder 
ha ulike misjonærhistorier fra Vestfold. Misjonskveld med Astrid Ruud og 
sangkveld med Astrid Ørebeck står også på programmet. 


Detaljert dagsprogram for Høstdager på Hermon finner dere på Normisjons 
nettside : normisjon.no/vebu


Informasjon 
Hermonturen er et samarbeid mellom Hermon 

Høyfjellsenter og Normisjon - region VeBu.


Priser 
Pr. deltaker m/ buss	 	 kr. 6.300,-

Pr. deltaker, kjører selv	 	 kr. 5.600,-

Tillegg enkeltrom	 	 	 kr.    750,-


Påmelding 
Ta kontakt med Hermon Høyfjellsenter


tlf.: 32 09 03 00


Sjekk nettsiden for å se steder bussen 
tar på deltakere. 

Reiseledere 
Tor og Liv Bringaker


Kurt Hjemdal 
Teolog, har bl.a. 
vært rektor på 
Bibelskolen i 

Grimstad.

Svein-Tony 
Gårdsø  

er regionleder i 
Normisjon VeBu. 

http://normisjon.no/vebu



